
Protokół NR XXXIV z obrad sesji Rady Miejskiej w 
Ostrołęce z dnia 1 kwietnia  2005 roku. 
 
Obecni według załączonej listy. 
  
Na początku obrad sesji Rady Miejskiej Prezydent Miasta Ryszard Załuska  i 
Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Kotowski  podziękowali za długoletnią  
pracę Kierownikowi Kancelarii Rady Miejskiej Panu Ryszardowi 
Pawłowskiemu.  
  
Ad. do pkt 2 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  

Otwieram XXXIV sesję Rady Miejskiej w Ostrołęce .  Na   Sekretarza obrad 

proponuję Pana  radnego Ryszarda Sidorzaka. Czy  ktoś wnosi jakieś uwagi. 

Uwag nie wniesiono.  

Sekretarzem obrad został wybrany radny Rady Miejskiej Ryszard 

Sidorzak .  

  
Ad. do pkt 3   
 
Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  
Chciałbym wycofać z dzisiejszego  porządku obrad sesji Rady Miejskiej pkt 

23/1 -  projekt uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Rady 

Miejskiej.  

 
Proponowany porządek obrad: 
 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
4. Przyjęcie protokołu XXXIII sesji Rady Miejskiej / protokół do zapoznania 

się w Kancelarii Rady Miejskiej/. 
5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych Rady Miejskiej oraz wystąpienia 

Przewodniczących Samorządów Osiedlowych.  



 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej  w sprawie przyjęcia na 

własność Miasta Ostrołęki pojazdów,   
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 
Technicznej, 
b/ opinia komisji Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców,   
c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji , 
d/ dyskusja, 
e/  podjęcie uchwały.  
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej  w sprawie 

prowadzenia zadań publicznych,  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Oświaty,  
b/ opinia komisji Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców,   
c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji,  
d/ dyskusja,  
e/  podjęcie uchwały.  
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 
przyjęcia „ Programu Ochrony Środowiska Miasta Ostrołęki na lata 2004 – 
2012”,  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska,  
b/ opinia komisji:  
- Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej,  
- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,   
c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji ,  
d/ dyskusja,  
e/ podjęcie uchwały.  
 
 9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 
określenia zadań , na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych,  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska,  
b/ opinie komisji:  
- Gospodarki Finansowej,  
 -Rodziny i Opieki Społecznej,  
- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,   
c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji,  
d/ dyskusja,  
e/ podjęcie uchwały. 
 



10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 
wyrażenia stanowiska w sprawie wstępnego projektu Narodowego Planu 
Rozwoju 2007 – 2013 w kontekście założeń Strategii Rozwoju 
Województwa Mazowieckiego,  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 
Technicznej,  
b/ opinie komisji:  
- Gospodarki Finansowej,   
- Oświaty, 
- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,   
c/ opinia Samorządów Osiedlowych, 
d/ rozpatrzenie sprawozdania  i opinii komisji oraz opinii Samorządów 
Osiedlowych, 
e/ dyskusja,  
f/ podjęcie uchwały. 
 11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 
ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie miasta Ostrołęki,  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Oświaty,  
b/ opinie komisji:  
- Gospodarki Finansowej,   
- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,   
c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji,  
d/ dyskusja,  
e/ podjęcie uchwały. 
 
 12. Rozpatrzenie sprawozdania z zakresu realizacji zadań ustawowych za 
rok 2004 przez Straż Miejską   
a/ wniosek Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców ,  
b/ opinie komisji  
- Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej, 
- Zdrowia i Ochrony Środowiska , 
- Rodziny i Opieki Społecznej,  
- Oświaty,  
c/ opinia Samorządów Osiedlowych,   
d/ rozpatrzenie  wniosku  i opinii komisji oraz opinii Samorządów 
Osiedlowych, 
e/ dyskusja , 
f/ przyjęcie sprawozdania.   
 
 
 



13. Rozpatrzenie sprawozdania Prezydenta Miasta z realizacji Uchwały  Nr 
151/XV/99 Rady Miejskiej w Ostrołęce z dnia 13 października 1999 roku w 
sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji, sposobu 
kontroli wykonywania zleconego zadania za 2004 rok z zakresu:  
- kultury fizycznej i sportu,  
- kultury i ochrony dziedzictwa narodowego,  
a/ wniosek Komisji Gospodarki Finansowej ,  
b/ opinia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki,  
c/ rozpatrzenie wniosku i opinii komisji , 
d/ dyskusja,  
e/ przyjęcie sprawozdania.  
 
14. Rozpatrzenie sprawozdania Prezydenta Miasta z realizacji Uchwały  Nr 
151/XV/99 Rady Miejskiej w Ostrołęce z dnia 13 października 1999 roku w 
sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji, sposobu 
kontroli wykonywania zleconego zadania za 2004 rok z zakresu:   
- pomocy, ochrony zdrowia i przeciwdziałania alkoholizmowi za 2004 rok, 
a/ wniosek Komisji Gospodarki Finansowej, 
b/ opinie komisji: 
-  Rodziny i Opieki Społecznej,  
-  Zdrowia i Ochrony Środowiska, 
c/ rozpatrzenie wniosku i opinii komisji , 
d/ dyskusja,  
e/ przyjęcie sprawozdania.  
 
 15. Rozpatrzenie sprawozdania Prezydenta Miasta z realizacji zadań w 
ramach Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych i 
harmonogramu jego realizacji w mieście Ostrołęka za lata 2003 – 2004 ,  
a/ wniosek Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska,  
b/ opinia Komisji Rodziny i Opieki Społecznej,  
c/ rozpatrzenie wniosku i opinii komisji , 
d/ dyskusja,  
e/ przyjęcie sprawozdania.  
 
16. Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta z realizacji zadań 
określonych w ustawie z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi / Dz. U. Nr 35, poz. 230 z późn. 
zm./ z zakresu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych za 
2004 rok,  
a/ wniosek Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska,  
b/ opinia Komisji Rodziny i Opieki Społecznej,  
c/ opinia Samorządów Osiedlowych, 
d/ rozpatrzenie wniosku i opinii komisji oraz opinii Samorządów Osiedlowych, 



e/ dyskusja,  
f/ przyjęcie informacji.  
 
17. Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta dotyczącej realizacji ustawy 
prawo działalności gospodarczej oraz ustawy o swobodzie działalności 
gospodarczej za 2004 rok,  
a/ wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej, 
b/ rozpatrzenie wniosku, 
c/ dyskusja,  
d/ przyjęcie informacji.   
 
18. Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta z realizacji zadań w 
zakresie promocji miasta i współpracy partnerskiej w 2004 roku oraz 
zamierzenia na rok 2005,  
a/ wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej, 
b/ opinia Komisji Gospodarki Finansowej,  
c/ rozpatrzenie wniosku i opinii komisji,  
d/ dyskusja,  
e/ przyjęcie informacji.  
 
19. Rozpatrzenie informacji Powiatowego Inspektora Sanitarnego  o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego w Mieście   Ostrołęka  za 2004 rok   
a/ wniosek Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska,  
b/ opinia Komisji Oświaty,  
c/ rozpatrzenie wniosku i opinii komisji , 
d/ dyskusja , 
e/ przyjęcie informacji.   
 
20. Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki dotyczącej 
zamówień publicznych udzielonych przez Miasto w roku  2004 ,  
a/ wniosek Komisji Gospodarki Finansowej , 
b/ opinie komisji:  
-  Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej,  
-  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,  
c/ rozpatrzenie wniosku i opinii komisji , 
d/ dyskusja,  
e/ przyjęcie informacji.  
 
21. Informacja Prezydenta Miasta o pracy w okresie od 1 stycznia  2005 
roku  do 28 lutego  2005 roku.   
 
22. Odpowiedzi Prezydenta Miasta na interpelacje , wnioski i zapytania 
radnych Rady Miejskiej oraz przedstawicieli Samorządów Osiedlowych.  



 
23. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miejskiej,  
   
1/  rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie wygaśnięcia 
mandatu radnego Rady Miejskiej ,   
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Prawa, Porządku Publicznego i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców, 
b/ dyskusja,  
c/ podjęcie uchwały. 
  
2/  informacja Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ostrołęce o wynikach 
przeprowadzonej kontroli przez Podkomisje Komisji Rewizyjnej w Miejskim 
Ośrodku Sportu i Rekreacji w Ostrołęce i Ostrołęckim Przedsiębiorstwie 
Energetyki Cieplnej w Ostrołęce. 
 
24.Sprawy różne. 
 
25. Zakończenie obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej w Ostrołęce.   
 
Ad. do pkt 4   
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski 

Protokół z obrad sesji XXXIII  był do wglądu w Kancelarii Rady Miejskiej. Czy 

ktoś wnosi uwagi. Uwag nie wniesiono. 

 
 
Głosowanie prot. XXXIII sesji RM  
Za – 19 głosów,  
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 1 głos,  
Protokół został przyjęty.   
 
Ad. do pkt 5 
Radny Rady Miejskiej – Tadeusz Jarosik  

1/ Co miasto robi albo zamierza robić odnośnie poprawy wody w mieście.   

2/ Jakie działania zamierza Pan Prezydent podjąć, w sprawie prywatyzacji 

elektrowni Ostrołęka.  

 

 



 

Radna Rady Miejskiej – Agnieszka Tańska  

Czy istnieje taka możliwość aby Pan Prezydent zorganizował wspólnie z Forum 

Gospodarczym debatę publiczną w sprawie narastającego bezrobocia w mieście.  

 

Radny Rady Miejskiej – Tadeusz Kaczyński  

1/ W imieniu mieszkańców , Rady Osiedla , Zarządu Osiedla Stacja chciałbym 

zapytać Pana Prezydenta kiedy zostaną zrealizowane wnioski dot. oświetlenia w 

ul. Wiejskiej od skrzyżowania z ul. Rolną do torów kolejowych, w ul. Rolnej od 

ul. Goworowskiej wzdłuż Domu Pomocy Społecznej oraz w ul. Norwida. W tej 

sprawie wiele było podań pism, rozmów w Urzędzie i nic do dnia dzisiejszego 

nie zostało wykonane. / Pełen tekst interpelacji stanowi załącznik pod 

protokółem sesji/.  

2/ Jaki  jest stan prawny / status/ budynku przy ul. Gorbatowa 15. Z  tego co 

wiem Miasto administruje tym budynkiem na zasadzie umowy z Wojewodą. Na 

jakich warunkach jest ona zawarta , czy jest ona korzystna dla Miasta. Czy 

można się uwolnić od zarządu tego budynku. Czy Miasto jest zainteresowane 

przejęciem tego budynku na własność od administracji rządowej. Czy Miastu 

jest on potrzebny, nie mają tam siedziby jednostki organizacyjne Miasta.   

/ Pełen tekst interpelacji stanowi załącznik dokumentu   pod protokółem sesji/.  

 

Radna Rady Miejskiej – Bozena Napiórkowska  

Jaki jest stan prac odnośnie  budowy obwodnicy w Ostrołęce.  

  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  

Jakie posiada Pan Prezydent stanowisko odnośnie budowy w mieście dużych 

sklepów. Czy zagadnienia odnośnie budowy dużych sklepów są konsultowane z 

grupami społecznymi. Czy w planie zagospodarowania przestrzennego są 



przewidziane w budowie takie obiekty. Czy wpłynęły takie wnioski o 

pozwolenie na budowę, jeśli tak to ile.   

 

Radny Rady Miejskiej –Mariusz Popielarz  

1/ 5 stycznia bieżącego roku z inicjatywy Dyrektora Powiatowej Stacji 

Sanitarno – Epidemiologicznej w Ostrołęce odbylo się spotkanie, w którym 

uczestniczyli m.in. Wiceprezydent Rybski oraz Prezes OPWiK Wiesław Tyszka. 

Podczes w/w spotkania Dyrektor PSSE w Ostrołęce zarzuciła władzom miasta 

oraz Kierownictwu OPWiK szereg działań niezgodnych z prawem, w tym m.in. 

wydanie decyzji o przyłączeniu Osiedla Leśna do sieci wodociągowej. Decyzja 

ta została wydana bez wymaganych zezwoleń właściwych służb i inspekcji, co 

jest rażącym naruszeniem prawa. Czy w związku z zaistniałą sytułącją 

wyciągnął Pan Prezydent konsekwencje służbowe jako przełożony osób 

odpowiedzialnych za wydanie powyższej decyzji i czy zostały o tym 

poinformowane organy ścigania.  

2/ Czy wiadomo Panu Prezydentowi o fakcie wykrycia przez służby Powiatowej 

Stacji Sanitarno- Epidemiologicznej w Ostrołęce bakterii Coli w wodzie, w tym 

także w placówce opiekuńczo-wychowawczej podległej Prezydentowi Miasta. 

Czy w związku z tym zostały Przez Pana podjęte jakieś działania zmierzające do 

tego , by takie sytuacje więcej nie miały miejsca.  

 

Radny Rady Miejskiej – Krzysztof Majkowski  

Radny swoją treść interpelacji złożył na piśmie. Treść złożonych sześciu  

interpelacji stanowi  załącznik dokumentu pod protokółem sesji.   

 

Radna Rady Miejskiej – Maria Skibniewska  

Kiedy zaczną się bieżące remonty dróg w mieście. Po zimie jest bardzo dużo 

dziur w jezdni i pozapadanych studzienek kanalizacyjnych.  



Czy są zamiary wybudowanie chodnika na ul. Kwiatowej, ponieważ piesi nie 

mają gdzie się  poruszać i  chodzą po jezdni.  

 

Radna Rady Miejskiej – Agnieszka Bałazy  

1/ Czy w 2005 roku park miejski doczeka się budowy szaletu miejskiego. 

2/ Kiedy zamierza się naprawić ul. Krańcową. 

3/  Bardzo proszę zobowiązać prywatnych  właścicieli pawilonów handlowych 

przy dworcu PKS do umycia ich .  

 

Radny Rady Miejskiej –  Andrzej Kania  

1/ Niedawno odbył się podział środków finansowych na sport w mieście. 

Chciałbym  wiedzieć na jakich zasadach  to się odbyło , ponieważ do Pana 

Prezydenta zwrócił się Pan Noll o sfinansowanie wyjazdu na mistrzostwa świata 

weteranów w kulturystyce. Jak mi jest wiadomo sprawa jego została ominięta.   

2/ Mieszkańcy osiedla „ Stacja” zebrali ponad 500 podpisów przeciwko  

budowie budynków socjalnych na ich osiedlu. Czy są jakieś zamiary w tej 

sprawie, jeśli nie to bardzo proszę uspokoić ich.  

 
Ad. do pkt 6  
 
Pojazdy wymienione w uchwale zostały usunięte z drogi i umieszczone w 

magazynie rzeczy znalezionych prowadzonym przez Straż Miejską w Ostrołęce. 

Właściciele tych pojazdów nie zostali do chwili obecnej ustaleni, a okres ich 

przechowywania przekroczył 6 miesięcy i nikt nie zgłosił się po ich odbiór. W 

związku z powyższym zachodzą przesłanki do uznania w/w pojazdów za 

porzucone z zamiarem wyzbycia się. Pojazdy takie przechodzą na własność 

miasta z mocy ustawy. Zgodnie z § 8 ust. 2 Rozporządzenia Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji z dnia 2 sierpnia 2002r. w sprawie usuwania 

pojazdów (Dz. U. Nr 134  poz. 1133 z późn. zm.) o przejęciu na własność gminy 

orzeka rada gminy. 



Powyższe przyczyny powodują iż podjęcie uchwały jest konieczne i 

uzasadnione. 

 Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej – opiniuje 

pozytywnie  

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców– opiniuje pozytywnie  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  

Głosowanie  

Za -22 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta.   

 

Ad. do pkt  7   

Komisja Oświaty – opiniuje pozytywnie  

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców– opiniuje pozytywnie  

W myśl art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca  1998 r. o samorządzie 

powiatowym ( t.j. Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 z późn. zm.) powiat może 

zawrzeć porozumienia w sprawie powierzenia prowadzenia zadań publicznych z 

jednostkami lokalnego samorządu terytorialnego. Jednostka samorządu 

terytorialnego realizująca zadania z zakresu działania innych jednostek 

samorządu terytorialnego na mocy porozumień zawartych z tymi jednostkami 

otrzymuje od tych jednostek dotacje celowe w kwocie wynikającej z zawartego 

porozumienia, o ile odrębne przepisy nie stanowią inaczej (art. 46 ustawy z dnia 



13 listopada 2003 r. o dochodach jednostek samorządu terytorialnego – Dz. U.  

Nr 203, poz. 1966 z późn. zm.). 

Miasto Ostrołęka jest organem prowadzącym szkoły ponadgimnazjalne, w tym 

zasadnicze szkoły zawodowe, które przyjmują  na dokształcanie teoretyczne 

młodocianych pracowników, którzy zawarli z pracodawcami umowy o pracę w 

celu nauki w różnych zawodach.  

Zasadnicza szkoła zawodowa, która przyjęła na dokształcanie teoretyczne 

młodocianych pracowników, którzy zawarli z pracodawcami umowy o pracę w 

celu nauki w różnych zawodach – realizuje to dokształcanie w całości lub może 

skierować młodocianych na dokształcanie w zakresie teoretycznych 

przedmiotów zawodowych do ośrodka dokształcania i doskonalenia 

zawodowego. Możliwość taka wynika z przepisów rozporządzeń : 

1) Rady Ministrów z dnia 28 maja 1996 roku w sprawie przygotowania 

zawodowego młodocianych i ich wynagradzania (Dz. U. Nr 60, poz.278 z 

późn. zm.), 

2) Ministra Edukacji Narodowej  i Sportu z dnia 13 czerwca 2003 r, w sprawie 

rodzajów, organizacji oraz sposobu działania publicznych placówek 

kształcenia ustawicznego i publicznych placówek kształcenia praktycznego, 

w tym publicznych ośrodków dokształcania i doskonalenia zawodowego 

(Dz. U. Nr 132, poz. 1225), 

3) Ministra Edukacji Narodowej  i Sportu z dnia 13 czerwca 2003 r, w sprawie 

ramowych statutów: publicznego centrum kształcenia ustawicznego, 

publicznego ośrodka dokształcania i doskonalenia zawodowego oraz 

publicznego centrum kształcenia praktycznego (Dz. U. Nr 132, poz. 1226). 

Zgodnie z wymienionym wyżej rozporządzeniem w sprawie przygotowania 

zawodowego młodocianych, pracodawca zatrudniający młodocianych 

pracowników w celu nauki zawodu kieruje ich na dokształcanie teoretyczne do:  

- zasadniczej szkoły zawodowej albo 



- ośrodka dokształcania i doskonalenia zawodowego albo 

- organizuje dokształcanie teoretyczne we własnym zakresie. 

Zgodnie z wyżej cytowanymi rozporządzeniami dotyczącymi publicznych 

placówek  i ich statutów, do zadań ośrodków dokształcania i doskonalenia 

zawodowego, a taki ośrodek funkcjonuje w Zespole Szkół Zawodowych Nr 2, 

należy: 

dokształcanie młodocianych zatrudnionych u pracodawców w celu nauki 

zawodu i uczęszczających do oddziałów wielozawodowych w zasadniczych 

szkołach zawodowych – w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych, 

jeżeli szkoła nie ma możliwości ich realizowania, dokształcanie młodocianych 

zatrudnionych u pracodawców w celu nauki zawodu  i nie uczęszczających do 

oddziałów wielozawodowych w zasadniczych szkołach zawodowych – w 

zakresie teoretycznej nauki zawodu  w celu przygotowania do egzaminu na tytuł 

robotnika wykwalifikowanego lub czeladnika, doskonalenie zawodowe dla 

dorosłych w zakresie wynikającym z potrzeb lokalnego rynku pracy. 

Ośrodki przyjmują młodocianych na podstawie skierowania wydanego przez: 

szkołę – w przypadku młodocianych dokształcających się w zasadniczych 

szkołach zawodowych lub 

pracodawcę – w przypadku młodocianych nie uczęszczających do zasadniczych 

szkół zawodowych. 

Uwzględniając powyższe, jeżeli zasadnicza szkoła zawodowa prowadząca 

dokształcanie młodocianych nie ma możliwości zrealizowania wszystkich 

teoretycznych przedmiotów zawodowych, powinna skierować młodocianych do 

ośrodka dokształcania i doskonalenia zawodowego na terenie swojego powiatu. 

Jeżeli na terenie tego samego powiatu  nie ma takiego ośrodka, dyrektor szkoły 

jednego powiatu może z dyrektorem ośrodka innego powiatu określić w drodze 

umowy szczegółowe warunki realizacji przez młodocianych teoretycznych 

przedmiotów zawodowych. Należy przy tym zaznaczyć, że szkoły i ośrodki 



przyjmując młodocianych pracowników na dokształcanie teoretyczne, 

uwzględniają te zadania w swoich statutach i arkuszach organizacyjnych. 

Natomiast organy prowadzące szkoły i ośrodki zatwierdzając arkusze 

organizacyjne wyrażają zgodę na realizację tego zadania przez szkołę, ośrodek i 

zapewniają odpowiednie środki finansowe. 

Zgodnie z ustawą z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (t.j. Dz.U. z 

2004. Nr 256, poz. 2572), środki finansowe niezbędne na realizację zadań 

oświatowych, w tym na zapewnienie kształcenia, zagwarantowane są w 

dochodach poszczególnych jednostek samorządu terytorialnego. 

W związku z powyższym poza umową między dyrektorami szkoły i ośrodka 

organ prowadzący szkołę w jednym powiecie powinien zawrzeć porozumienie z 

organem prowadzącym ośrodek w innym powiecie uwzględniając sposób 

przekazywania środków. 

Takie stanowisko reprezentuje  również Ministerstwo Edukacji Narodowej i 

Sportu, Departament Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego  w piśmie z dnia 

31.05.2004 r.  

Nr DKZU-5014-16/04/TZ oraz Ministerstwo Finansów, Departament Finansów 

Samorządu Terytorialnego w piśmie z 24.09.2004 r. Nr ST5-4802/os-

117/2004/1336. Wykonując powyższe przesłanki prawne zasadne jest podjęcie 

uchwały upoważniającej Prezydenta Miasta do podpisania porozumienia z 

samorządem województwa mazowieckiego dotyczącego zadań publicznych z 

zakres oświaty polegających na przeprowadzeniu zajęć w formie kursów, z 

teoretycznych przedmiotów zawodowych, dla uczniów  klas wielozawodowych 

Zespołu Szkół Zawodowych Nr 2 w Ostrołęce. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  



Głosowanie  

Za -22 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta.  

  

Ad. do pkt 8 

Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska – opiniuje pozytywnie 

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej – opiniuje 

pozytywnie 

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców – opiniuje pozytywnie   

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska – Wiesław 

Szczubełek  

Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

Obowiązek sporządzenia „Programu Ochrony Środowiska Miasta Ostrołęki na 

lata 2004 – 2012” wynika z art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 roku 

Prawo ochrony Środowiska (Dz.U. z 2001 r., Nr 62, poz. 627   z późniejszymi 

zmianami). Zgodnie z art. 10 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. o wprowadzeniu 

ustawy – Prawo ochrony środowiska, ustawy o odpadach oraz o zmianie 

niektórych ustaw (Dz.U.Nr 100, poz. 1085, z późniejszymi zmianami) 

obowiązywały następujące terminy prac legislacyjnych nad programami 

ochrony środowiska  i planami gospodarki odpadami uchwalenie przez Sejm 

polityki ekologicznej państwa do dnia 31.12.2002 r. 

uchwalenie wojewódzkich programów ochrony środowiska do dnia 30.06.2003 . 

uchwalenie powiatowych programów ochrony środowiska do dnia 31.12.2003 r. 

(termin ten dotyczy również powiatów grodzkich),  

uchwalenie gminnych programów ochrony środowiska do dnia 30.06.2004 r. 



Te same terminy obowiązywały również w przypadku planów gospodarki 

odpadami. Podstawową zasadą i wymogiem sporządzania programów i planów 

jest spójność opracowań niższego rzędu z opracowaniami wyższego rzędu.                     

W naszym przypadku muszą być spójne z opracowaniami wojewódzkimi. 

Zakres programu został sformułowany w Warunkach Zamówienia,                     

a następnie w umowie z wykonawcą programu, którego wyłoniono w drodze 

przetargu. Był nim Jarosław Danowski Konsultant zam. Kol. Porosły 19B, 16 – 

070 Choroszcz. Stosowną umowę o dzieło zawarto w dniu 23 października 2003 

roku. Przyjęto, że program ma być zgodny z ustaleniami zawartymi w strategii 

rozwoju kraju, województwa mazowieckiego i miasta Ostrołęki. Ponadto 

program musi uwzględniać dokumenty dotyczące rozwoju regionalnego, 

polityki ekologicznej państwa oraz być zgodny z postanowieniami Agendy 21                     

i Narodowego Programu Przygotowania do Członkowstwa w UE.  

Prace nad opracowaniem programu odbyły się we współpracy z Wydziałem 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w Ostrołęce. 

Treść programu została po wykonaniu poddana ocenie przez komisję                         

powołaną  zarządzeniem Nr 268/04 Prezydenta Miasta Ostrołęki z dnia 20 lipca 

2004 roku, w skład której wchodziło dziesięć osób, z czego było 4 radnych 

Rady Miejskiej w Ostrołęce i 6 pracowników Urzędu Miejskiego. 

Komisja zgłosiła szereg wniosków i poprawek, których autor dokonał zgodnie z 

jej wolą i tym samym można było projekt opracowania przesłać do Zarządu 

Województwa Mazowieckiego w celu zaopiniowania przez organ wyższego 

rzędu zgodnie z art. 17 ust. 1 pkt 2 Prawa ochrony środowiska. Uczyniono to 

pismem znak: GKOŚ.0717-114/04 z dnia 14 października 2004 roku. 

Urząd Marszałkowski Województwa Mazowieckiego w Warszawie 

Departament Ochrony Środowiska pismem znak: OŚ.I.7610-47/04 z dnia 23 

listopada 2004 roku skierowanym na ręce Pana Ryszarda Władysława Załuski 

Prezydenta Miasta Ostrołęki poinformował o pozytywnej opinii projektu 



programu    (w załączeniu). 

Integralną częścią „Programu Ochrony Środowiska Miasta Ostrołęki na lata 

2004 - 2012” jest  „Plan    Gospodarki  Odpadami   dla   Miasta   Ostrołęki   na  

lata 2004 – 2015”. Obowiązek   sporządzenia   planu   wynika  z   art.  14  

ustawy  z  dnia  27 kwietnia 2001 roku o odpadach (Dz.U. z 2001 r., Nr 62, poz. 

628,   z późniejszymi zmianami). 

Plan wykonano zgodnie z umową z dnia 16.09.2003 r. zawartą pomiędzy 

Miastem Ostrołęką i Panią Katarzyną Grabarczyk, wykonawcą opracowania,                   

w której określono zakres planu. 

Przebieg prac przedstawiał się podobnie jak w przypadku programu ochrony 

środowiska, gdyż treść planu była oceniana przez komisję. Po dokonaniu przez 

autorkę poprawek zgodnie z wnioskami komisji przesłano projekt planu do 

zaopiniowania przez Zarząd Województwa Mazowieckiego pismem znak: 

GKOŚ.0717-114/04 z dnia 14 października 2004 roku. 

Zarząd Województwa Mazowieckiego Uchwałą nr 1507/152/04 z dnia                  

14 grudnia 2004 r. w sprawie zaopiniowania projektu planu gospodarki 

odpadami dla Miasta Ostrołęki wydał pozytywną opinię o przedłożonym 

projekcie planu (uchwała  w załączeniu).                                          

Tym samym spełnione zostały warunki umożliwiające przedłożenie projektu 

programu  ochrony  środowiska   oraz   projektu   planu  gospodarki  odpadami 

Miejskiej w Ostrołęce w celu podjęcia stosownej uchwały. 

Należy nadmienić, że opóźnienie złożenia do Rady Miejskiej projektu niniejszej 

uchwały w stosunku do terminów podanych powyżej wynikło z przyczyn 

obiektywnych, a mianowicie opóźnienia prac na szczeblu wojewódzkim. 

Opracowania dotyczące województwa mazowieckiego zostały przyjęte przez 

Sejmik Województwa Mazowieckiego dopiero w grudniu 2003 roku   a tekst 

opracowań upubliczniono w styczniu 2004 roku. Projektanci mogli więc 

przystąpić do pracy praktycznie po tym terminie (umowy zostały zawarte 

odpowiednio wcześniej, bo w 2003 roku). Do projektu opracowań zgłoszono 



ponadto szereg poprawek. Suma powyższych opóźnień spowodowała w 

konsekwencji i nasze opóźnienie praktycznie o rok w porównaniu z 

ustawowymi wymaganiami. 

 

Radny Rady Miejskiej – Krzysztof Majkowski  

Cieszę się że taki dokument został opracowany. Uważam że brakuje w nim 

dokładnego spisu treści oraz proponuję uzupełnić tabelę.  

 

Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  

Te uwagi które pan wymienił były już poruszane na komisji. W najbliższym 

czasie zostanie to uzupełnione i przekazane do Biuletynu Informacji Publicznej 

Urzędu Miasta.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski   

Do projektu uchwały radni więcej nie podjęli dyskusji, po czym projekt uchwały 

został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  

 
 

Głosowanie  

Za -20 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta.   

 

Ad. do pkt 9   

Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska – opiniuje pozytywnie 

Komisja Gospodarki Finansowej  – opiniuje pozytywnie  

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – Opiniuje pozytywnie  



Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców – opiniuje pozytywnie    

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska – Wiesław 

Szczubełek  

Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

Zgodnie z art. 35 a ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 roku o rehabilitacji 

zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych (Dz. U. Nr 123 

poz. 776 z późn. zm.) i w związku z art. 12 pkt. 11 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku 

o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142  poz. 1592) podjęcie uchwały 

jest niezbędnym warunkiem do uruchomienia środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i 

społecznej dla Powiatu Ostrołęka w 2005 roku.  

Na podstawie rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 13 maja 2003 roku w sprawie 

algorytmu przekazywania środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych samorządom wojewódzkim i powiatowym (Dz. U. Nr 88, poz. 

808) oraz danych z  Głównego Urzędu Statystycznego biorąc pod uwagę: 

• liczbę osób niepełnosprawnych bezrobotnych i poszukujących pracy i nie 

pozostających w zatrudnieniu, 

• liczbę osób niepełnosprawnych  w wieku 0-14 oraz 15 i więcej w naszym mieście, 

• wskaźników częstości niepełnosprawności orzeczonej wśród osób w wieku 0-14 lat 

15 i więcej w naszym mieście, 

• liczbę osób w wieku 0-14 oraz 15 i więcej w naszym mieście  

ustalono według algorytmu dla Powiatu Ostrołęka środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  w kwocie 784.114 zł z przeznaczeniem na 

zadanie z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

1)  Na zobowiązania z umów zawartych do 31.12.2004 roku zabezpieczono środki  w 

wysokości 287.488 zł. tj: 

 -  zwrot kosztów wynagrodzeń osób niepełnosprawnych  - 86.278 zł,- 



 -  dofinansowanie kosztów działalności warsztatu terapii zajęciowej – 201.210 zł,- 

2) Pozostałe środki w kwocie 496.626 zł proponuje się przeznaczyć na: 

- realizację bieżących zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej  - 130.000 zł  

(udzielenie pożyczek osobom niepełnosprawnym na rozpoczęcie nowej działalności 

gospodarczej; zwrot kosztów przystosowania tworzonych lub istniejących stanowisk 

pracy dla osób niepełnosprawnych; przeszkolenie osób niepełnosprawnych 

zarejestrowanych w powiatowym urzędzie pracy jako osoby bezrobotne ), 

-  realizację zadań z zakresu rehabilitacji społecznej – 366.626 zł  

(dofinansowanie do uczestnictwa w turnusach rehabilitacyjnych osób 

niepełnosprawnych, dzieci i młodzieży niepełnosprawnej oraz ich opiekunów; 

dofinansowanie do likwidacji barier architektonicznych; w komunikowaniu się i 

technicznych dla osób niepełnosprawnych, dzieci i młodzieży niepełnosprawnej; 

dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i 

środki pomocnicze osób niepełnosprawnych; dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji 

i turystyki osób niepełnosprawnych. Wykorzystanie powyższych środków 

finansowych Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  służyć 

będzie lepszemu zaspokajeniu potrzeb osób niepełnosprawnych.     

  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za -21 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta.   



 

Ad. do pkt 10  

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej – opiniuje 

pozytywnie    

Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska – opiniuje pozytywnie 

Komisja Oświaty – opiniuje pozytywnie / z autopoprawką/ 

Komisja Gospodarki Finansowej  – opiniuje pozytywnie  

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – Opiniuje pozytywnie  

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców – opiniuje pozytywnie    

Samorządy Osiedlowe - opiniuje pozytywnie    

 

Wiceprezydent Miasta – Agnieszka Mieczkowska 

Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

Wstępny projekt NPR na lata 2007-2013 został zatwierdzony 11 stycznia br. 

przez Radę Ministrów, a następnie skierowany do ogólnonarodowej debaty i 

konsultacji o charakterze ogólnopolskim, sektorowym i regionalnym.  

Minister Gospodarki i Pracy zainicjował proces konsultacji wstępnego projektu 

Narodowego Planu Rozwoju 2007- 2013, który potrwa do połowy kwietnia br.  

Celem konsultacji jest zebranie opinii na temat propozycji zawartych w 

Narodowym Planie Rozwoju oraz sposobów ich realizacji. W konsultacjach 

mogą wziąć udział m.in. przedstawiciele samorządu terytorialnego, organizacji 

gospodarczych, społecznych, środowisk naukowych oraz wszyscy obywatele.  

Kierunki rozwoju Polski, a co za tym idzie wszystkich regionów powinny mieć 

swoje odzwierciedlenie w zapisach Narodowego Planu Rozwoju. Kierunki te są 

określone w regionalnych strategiach rozwoju, dla województwa 

mazowieckiego jest to Strategia Rozwoju Województwa Mazowieckiego. 

Założenia do aktualizacji. Strategii Rozwoju są w trakcie przygotowywania..  



Narodowy Plan Rozwoju na lata 2007-2013 jest kompleksowym programem 

rozwoju społeczno-gospodarczego Polski. Przygotowanie i realizacja NPR ma 

spowodować skuteczne włączenie Polski w kształtowanie UE, której jednym z 

konstytucyjnych fundamentów jest zasada spójności społecznej, gospodarczej i 

przestrzennej.  NPR jest dokumentem o szczególnym statusie politycznym. 

Potwierdzają to doświadczenia państw członkowskich Unii Europejskiej, w 

których dokumenty te były szeroko konsultowane ze wszystkimi ważnymi 

partnerami społecznymi, w tym sektorem pozarządowym oraz z obywatelami. 

W ramach uczestnictwa w konsultacjach nad NPR 2007-2013 Prezydent 

Ostrołęki wystosował do środowisk społeczno-gospodarczych z terenu miasta 

ankietę konsultacyjną, która uwzględniać miała propozycje i uwagi dotyczące 

przedmiotowego dokumentu. Nie znalazła ona oddźwięku wśród społeczności 

lokalnej i podmiotów funkcjonujących w Ostrołęce.  

Nie mniej jednak proponuję poddać pod dyskusję przedstawione stanowisko i po 

jego ewentualnym zaakceptowaniu przekazanie go do Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego oraz Ministerstwa 

Gospodarki i Pracy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

 

Radny Rady Miejskiej – Tadeusz Jarosik  

Uważam,  że w dniu dzisiejszym jest rozpatrywany typowo polityczny 

dokument. Jestem przeciwny aby w takim wyrywkowym potraktowaniu 

dokument jakim jest strategia rozpatrywać w dniu dzisiejszym. Nie odpowiadają 

mi pewne sformułowania  jakie zostały zawarte w tym dokumencie. Byłbym 

ostrożny co do wyrażenia stanowiska. W dniu dzisiejszym będę głosował 

przeciwko  tej uchwale .   

 



Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Z szacunkiem trzeba docenić pracę nad tym dokumentem. Uważam również że 

jest on typowo politycznym dokumentem. Musimy rozróżnić demokrację  a 

biurokrację . Wymyślono coś , co trzeba konsultować . Wiele tez to pobożne 

życzenia na podstawie  których nie rozwiąże się problemów. 

  

Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski   

Uznaliśmy za stosowne aby w dniu dzisiejszym ten dokument dać pod obrady 

Rady Miejskiej. Ten projekt posłużył nam za pretekst na przekazanie 

ostrołęckich problemów / naszego regionu/, żeby przemycić to wyżej. Uważam 

że nie zostały zawarte w tym dokumencie  żadne sprawy polityczne jak państwo 

tu wspominacie . Taki przeświecał nam cel tego dokumentu.  

 

Radny Rady Miejskiej – Lech Wołczuk   

Od maja jesteśmy członkami  Unii Europejskiej i dlatego my jako Rada Miejska 

jesteśmy konsultantami tego wstępnego projektu. Uważam , że jest to nasze 

stanowisko w rzeczach które dotyczy Ostrołęki.  

 

Radny Rady Miejskiej – Andrzej Kania  

Te tezy to polityczne rozgrywki partii , która odchodzi nie wiadomo gdzie. Nie 

było potrzeby do opracowania tego dokumentu w tak szybkim tempie. Uważam 

że dyskusja prowadzona w dniu dzisiejszym podyktowana jest wyłącznie 

politycznie.  

 

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli więcej  dyskusji, po czym 

projekt uchwały został poddany przez Przewodniczącego Rady Miejskiej  pod 

głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
 

 



Głosowanie  

Za -8 głosów,   

Przeciw - 8 głosów,  

Wstrzymujących się – 3 głosy,  

Uchwała nie  została podjęta.   

 

Ad. do pkt 11  

Komisja Oświaty – opiniuje pozytywnie 

Komisja Gospodarki Finansowej  – opiniuje pozytywnie  

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców – opiniuje pozytywnie   

   

Przewodnicząca Komisji Oświaty – Bożena Napiórkowska  

Rada Miejska w Ostrołęce, uchwalając regulamin przyznawania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

miasta Ostrołęki wypełnia delegację ustawową określoną w art. 90f ustawy z 

dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty (Dz.U. z 2004r. Nr 256, poz. 2572 z 

późn. zm.). Delegacja ta została wprowadzona przez ustawę z dnia 16 grudnia 

2004r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz ustawy o podatku dochodowym 

od osób fizycznych (Dz.U. Nr 181, poz. 2781) z mocą obowiązują od 1 stycznia 

2005r. Przyznanie stypendium szkolnego na okres od dnia 1 stycznia 2005r. do 

dnia 30 czerwca 2005r. uczniom uprawnionym do ubiegania się o stypendium 

szkolne odbywało się na zasadach określonych w art. 3 ustawy z dnia 16 grudnia 

2004r.o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz ustawy o podatku 

dochodowym od osób fizycznych . 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  



Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za -22 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,   

Uchwała  została podjęta.  

  

Ad. do pkt 12  

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców – opiniuje pozytywnie  

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej – opiniuje 

pozytywnie    

Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska – opiniuje pozytywnie 

Komisja Oświaty – opiniuje pozytywnie  

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – Opiniuje pozytywnie  

Samorządy Osiedlowe - opiniuje pozytywnie  

   

Przewodniczący Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z 

Samorządami Mieszkańców Lech Wołczuk  przedstawił uzasadnienie do projektu 

uchwały następującej treści:  

Straż Miejska funkcjonuje na podstawie ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o 

strażach gminnych (Dz. U. z dnia 9 października 1997r.), przepisach 

wykonawczych wydanych na jej podstawie, aktach prawa miejscowego oraz  

innych dokumentów wydanych na rzecz zapewnienia bezpieczeństwa, porządku 

i spokoju publicznego. 

Do zadań Straży Miejskiej należy w szczególności: 

1) ochrona spokoju i porządku w miejscach publicznych, 



2) czuwanie nad porządkiem i kontrola ruchu drogowego -  w zakresie 

    określonym w przepisach o ruchu drogowym, 

3) współdziałanie z właściwymi podmiotami w zakresie ratowania życia i 

    zdrowia obywateli, pomocy w usuwaniu awarii technicznych i skutków klęsk 

    żywiołowych oraz innych miejscowych zagrożeń, 

4) zabezpieczanie miejsca przestępstwa, katastrofy lub innego podobnego 

    zdarzenia albo miejsc zagrożonych takim zdarzeniem przed dostępem osób 

    postronnych lub zniszczeniem śladów i dowodów, do momentu przybycia 

    właściwych służb, a także ustalanie w miarę możliwości świadków zdarzenia, 

5) ochrona obiektów komunalnych i urządzeń użyteczności publicznej, 

6) współdziałanie z organizatorami i innymi służbami w ochronie porządku 

  podczas zgromadzeń i imprez publicznych, 

7) doprowadzanie osób nietrzeźwych do izby wytrzeźwień lub miejsca ich 

     zamieszkania, jeżeli osoby te zachowaniem swoim dają powód do 

     zgorszenia w miejscu publicznym, znajdują się w okolicznościach  

      zagrażających ich życiu i zdrowiu albo zagrażają życiu i zdrowiu innych 

osób, 

8) informowanie społeczności lokalnej o stanie i rodzajach zagrożeń, a także 

 inicjowanie i uczestnictwo w działaniach mających na celu zapobieganie 

popełnianiu przestępstw i wykroczeń oraz zjawiskom kryminogennym i 

współdziałanie w tym zakresie z organami państwowymi, samorządowymi i 

organizacjami społecznymi, 

9) konwojowanie dokumentów, przedmiotów wartościowych lub wartości 

    pieniężnych dla potrzeb gminy. 

• Strażnik wykonując zadania ma prawo do : 

a) udzielania pouczeń, 

b) legitymowania osób w uzasadnionych przypadkach w celu ustalenia ich  

    tożsamości, 

c) ujęcia osób stwarzających w sposób oczywisty bezpośrednie zagrożenie dla  



    życia lub zdrowia ludzkiego, a także dla mienia i niezwłocznego  

    doprowadzenia do najbliższej jednostki Policji, 

d) nakładania grzywien w postępowaniu mandatowym za wykroczenia  

    określone w trybie przewidzianym przepisami o postępowaniu w sprawach o  

     wykroczenia, 

e) dokonywania czynności wyjaśniających, kierowania wniosków o ukaranie do  

    sądu, oskarżania przed sądem i wnoszenia środków odwoławczych - w trybie  

    i zakresie określonych w Kodeksie postępowania w sprawach o       

    wykroczenia, 

f)  usuwania pojazdów i ich unieruchamiania przez blokowanie kół w  

    przypadkach, zakresie i trybie określonych w przepisach o ruchu drogowym, 

g) wydawania poleceń, 

h) żądania niezbędnej pomocy od instytucji państwowych i samorządowych, 

i)  zwracania się, w nagłych przypadkach, o pomoc do jednostek gospodarczych,  

    prowadzących działalność w zakresie użyteczności publicznej oraz   

    organizacji społecznych, jak również do każdej osoby o udzielenie doraźnej   

    pomocy na  zasadach określonych w ustawie o Policji. 

j) obserwowania i rejestrowania przy użyciu środków technicznych obrazu        

zdarzeń w miejscach publicznych. 

W  roku 2004 w Straży Miejskiej zatrudnionych było 15 pracowników  w tym 

komendant i zastępca komendanta straży. Od 20 października 2004r. w związku 

z uruchomieniem monitoringu miasta i umiejscowieniem centrum 

monitoringowego w siedzibie Straży Miejskiej Ostrołęki nastąpiło zwiększenie 

zatrudnienia o 5 osób. Nowo zatrudnieni pracownicy zatrudnieni zostali do 

całodobowej obserwacji i obsługi monitoringu. Straż Miejska na swoim 

wyposażeniu posiada dwa radiowozy, bezprzewodowe środki łączności w tym 

również bezpośrednią łączność z Policją, blokady do unieruchamiania 

pojazdów. Poza ustawową działalnością Straż Miejska Ostrołęki prowadzi 

nadzór nad osobami skazanymi wyrokiem Sądu na odpracowanie kary na cele 



społeczne na terenie miasta Ostrołęki oraz prowadzi magazyn rzeczy 

znalezionych. Zakres działalności Straży obejmuje teren miasta Ostrołęki, który 

został podzielony na dzielnice z przypisanym do każdej z dzielnic strażnikiem 

jako dzielnicowym danego rejonu. Dyslokacja służb na terenie miasta była 

dostosowana do możliwości, aktualnego stanu zagrożenia wynikającego z 

analizy potrzeb. Zasadniczo służba była pełniona w dni robocze w systemie 

dwuzmianowym, a ponadto wspólnie z Policją na nocnej zmianie od piątku do 

niedzieli. Poza tym pracowano również przemiennie w soboty i w niedzielę, a 

także w okresie świąt i dni wolnych od pracy.  

  Współpraca z Policją obejmowała nie tylko patrole nocne, lecz również 

zabezpieczanie imprez masowych, uroczystości świeckich i kościelnych oraz 

zawodów sportowych organizowanych na terenie miasta. W okresie tym 

zabezpieczano między innymi:  

• Finał WOŚP 

• Dni Ostrołęki  

• Inscenizację Bitwy pod Ostrołęką 

• Maraton Kurpiowski 

• Święto V Pułku Ułanów Zasławskich 

• Przemarsz pielgrzymek 

• Wybory do Parlamentu Europejskiego 

Ponadto strażnicy reprezentowali Urząd Miasta w poczcie sztandarowy podczas 

różnego rodzaju uroczystości, świąt państwowych i kościelnych. Dzięki stałej 

łączności radiowej oraz stałej współpracy z Policją przeprowadzano 

natychmiastowe interwencje w sprawach nagłych dotyczących wykroczeń 

przeciwko mieniu publicznemu, dotyczących zakłócania spokoju i porządku 

publicznego oraz drobnej przestępczości. Dzięki temu na gorącym uczynku 

zatrzymywano sprawców kradzieży, niszczenia mienia, niszczenia urządzeń 

drogowych, osoby spożywające alkohol w miejscach niedozwolonych i 

zakłócających spokój i porządek publiczny.  



 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do sprawozdania z zakresu  Straży Miejskiej.  

Do sprawozdania z zakresu  Straży Miejskiej radni Rady Miejskiej nie podjęli 

dyskusji, po czym  zostało ono poddane pod głosowanie  radnym Rady 

Miejskiej.  

Głosowanie  

Za -22 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Sprawozdanie zostało przyjęte.   

 

 Ad. do pkt 13 

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie 

 Komisja Kultury, Sportu i Turystyki – opiniuje pozytywnie  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do sprawozdania z zakresu kultury fizycznej i sportu oraz 

kultury i ochrony dziedzictwa narodowego z realizacji uchwały 151/XV/99.   

Do sprawozdania z w/w zakresu   radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po 

czym  zostało ono poddane pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za -22 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Sprawozdanie zostało przyjęte.   

 

 



Ad. do pkt 14  

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie 

Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska – opiniuje pozytywnie 

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – Opiniuje pozytywnie  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do sprawozdania z zakresu pomocy ,ochrony zdrowia i 

przeciwdziałania alkoholizmowi za 2004 rok  z realizacji uchwały 151/XV/99.   

Do sprawozdania z w/w zakresu  radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po 

czym  zostało ono poddane pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  

Głosowanie  

Za -21 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Sprawozdanie zostało przyjęte.  

 

Ad. do pkt 15  

Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska – opiniuje pozytywnie 

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – Opiniuje pozytywnie  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do sprawozdania  z realizacji zadań w ramach Programu 

Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych i harmonogramu jego realizacji w 

mieście Ostrołęka za lata 2003 – 2004 

Do sprawozdania   radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym  zostało 

ono poddane pod głosowanie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej  radnym 

Rady Miejskiej.  
 

 



Głosowanie  

Za -21 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Sprawozdanie zostało przyjęte.  

 

Ad. do pkt 16  

Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska – opiniuje pozytywnie 

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – opiniuje pozytywnie  

Samorządy Osiedlowe - opiniują pozytywnie 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do informacji  z realizacji zadań określonych w ustawie z 

dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi / Dz. U. Nr 35, poz. 230 z późn. zm./ z zakresu wydawania 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych za 2004 rok,   

Do informacji  radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym  została ona 

poddana pod głosowanie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej  radnym 

Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za -20 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Informacja  została przyjęta.  

 

Ad. do pkt 17 

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej – opiniuje 

pozytywnie    



 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do informacji  dotyczącej realizacji ustawy prawo 

działalności gospodarczej oraz ustawy o swobodzie działalności gospodarczej za 

2004 rok,  

 

Do informacji  radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym  została ona 

poddana pod głosowanie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej  radnym 

Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za -21 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Informacja  została przyjęta.  

 

Ad. do pkt 18 

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej – opiniuje 

pozytywnie   

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do informacji  z realizacji zadań w zakresie promocji miasta 

i współpracy partnerskiej w 2004 roku oraz zamierzenia na rok 2005. 

Do informacji  radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym  została ona 

poddana pod głosowanie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej  radnym 

Rady Miejskiej.  

Głosowanie  

Za -21 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  



Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Informacja  została przyjęta.  

 

Ad. do pkt 19 

Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska – opiniuje pozytywnie 

Komisja Oświaty – opiniuje pozytywnie  

 

Analizując stan sanitarno-techniczny obiektów produkcji i obrotu żywnością, w 

ciągu całego roku 2004 należy podkreślić, że pomimo wzrostu odsetka obiektów 

ocenionych niedostatecznie w niektórych grupach, zauważalna jest pewna 

poprawa, szczególnie od momentu, kiedy w obiektach wyegzekwowano 

wdrożenie zasad Dobrej Praktyki Higienicznej (GHP) i Dobrej Praktyki 

Produkcyjnej (GMP) oraz prowadzenie dokumentacji potwierdzającej realizację 

tych zasad. 

W 2004 r. próby pobierane były i badane zgodnie z zatwierdzonym przez GIS 

Krajowym Planem Pobierania Próbek Żywności oraz w ramach nadzoru nad 

jakością zdrowotną środków spożywczych przywożonych z zagranicy. 

Przyczyną zakwestionowania trzech grup środków spożywczych krajowych 

było nadmierne zanieczyszczenie mikrobiologiczne.  

W celu zapewnienia bezpieczeństwa zdrowotnego żywności w roku 2005 

kontynuowany będzie nadzór sanitarny w kierunku: 

− poprawy stanu sanitarnego obiektów żywności i żywienia, które ze 

względu na dużą produkcję lub obrót żywnością przekładają się na dużą 

liczbę konsumentów (supermarkety, ciastkarnie, zakłady garmażeryjne), 

− poprawy stanu sanitarnego obiektów żywienia zbiorowego otwartego, 

punktami małej gastronomii oraz punktami sprzedaży żywności na 

targowiskach, 



− realizacji systemu kontroli wewnętrznej, w tym zasad GHP, GMP i 

HACCP ze szczególnym uwzględnieniem ich dokumentowania dla 

potrzeb oceny ryzyka zagrożenia bezpieczeństwa żywności,  

− wyegzekwowania wdrożenia i stosowania zasad Dobrej Praktyki 

Higienicznej i Dobrej Praktyki Produkcyjnej oraz HACCP. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do  informacji Powiatowego Inspektora Sanitarnego  o 

stanie bezpieczeństwa sanitarnego w Mieście   Ostrołęka  za 2004 rok .  

Do informacji  radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym  została ona 

poddana pod głosowanie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej  radnym 

Rady Miejskiej.  

Głosowanie  

Za -23 głosy,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Informacja  została przyjęta.  

 

Ad. do pkt 20 

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie 

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej – opiniuje 

pozytywnie   

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców – opiniuje pozytywnie   

 

Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  

Chciałbym poinformować państwa że dwa dni temu było podsumowanie 

przeprowadzonej kontroli w Urzędzie , która wypadła bardzo dobrze. 

Najwyższa Izba Kontroli nie wniosła żadnych zastrzeżeń , a wręcz dostaliśmy 



pochwałę .  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do informacji dotyczącej zamówień publicznych 

udzielonych przez Miasto w roku  2004. 

Do informacji  radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym  została ona 

poddana pod głosowanie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej  radnym 

Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za -23 głosy,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Informacja  została przyjęta.  

 
Ad. do pkt 21 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Janusz Józef  Kotowski   

Czy ktoś wnosi uwagi do informacji pracy  Prezydenta Miasta Ostrołęki w 

okresie od 1 stycznia   2005 roku do  28 lutego 2005 roku . 

Uwag nie wniesiono. Informacja została przyjęta. 

 

Ad. do pkt 22- odpowiedzi    

Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  

dla radnej Agnieszki Tańskiej  

Miasto jak najbardziej jest zainteresowane taką debatą i zapewniam Panią ,że 

jestem otwarty w tym temacie. Chciałbym poinformować również  że w mieście 

pracę znalazło 350-400 osób. Dużo staram się robić w tej dziedzinie. Chciałbym 



również poinformować że w tym tygodniu zostanie otwarta nowa hala handlowa 

gdzie zatrudnienie znajdzie 57 osób w handlu.  

dla radnego Andrzeja Kanii  

1/ Nie rozumiem dlaczego porusza pan temat odnośnie złego podziału środków 

finansowych na kluby.  Z moich informacji  wynika że wszyscy są zadowoleni z 

takiego podziału , oprócz jednego klubu. Od Pana Nolla dostałem sam osobiście 

podziękowanie za przydział jemu środków na mistrzostwa w kwocie 3000 

złotych.  

2/ Na osiedlu „Stacja „ zostały przejęte budynki od PKP /ul. Dworcowa 5/ - 

planowane są mieszkania komunalne oraz przy ul. M. Skłodowskiej 1,3,5, 7,9 

planujemy również mieszkania komunalne.   

Wiceprezydent Miasta – Agnieszka Mieczkowska  

dla radnego Tadeusza Kaczyńskiego  

1/ Chciałabym poinformować Pana w sprawie budynku przy ul. Gorbatowa 15. 

Miasto nie ma żadnego udziału lecz tylko zarządza tym budynkiem. Skarb 

Państwa posiada 55% udziałów, zaś wszelkie remonty , ekspertyzy techniczne 

są  pokrywane w wysokości udziałów. Potrzebne jest 2 mln złotych na remont 

kapitalny tego budynku. Wojewoda przekazał środki w wysokości 80 tys. 

złotych na zabezpieczenie tego budynku , zaś pozostałe  remonty zostały 

odłożone na później. Miasto nie może nic wydać na ten cel.   



2/ Na oś „Stacja „ przewidziane jest zrobienie oświetlenia , lecz w budżecie na 

ten cel mamy zarezerwowane 80 tys. złotych. Planujemy po półroczu 

wnioskować o podwyższenie środków na ten cel. Myślę że w tym roku uda nam 

się wykonać oświetlenie na tych ulicach.    

dla radnej Bożeny Napiórkowskiej  

Odnośnie budowy obwodnicy jest podpisana już umowa na finansowanie  tej 

inwestycji. Przetarg obecnie trwa otwarcie ofert 5. 04. 2005 roku godz. 12.00 

Jest bardzo duże zainteresowanie dużych firm  , wydano 22 specyfikacje. W 

kwietniu nastąpi wybór wykonawcy. Bardzo dużo mieliśmy pytań i protestów 

od właścicieli tych gruntów gdzie ma przebiegać obwodnica.  

dla Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Kotowskiego 

W żadnych planach nie są przewidziane do budowy supermarketu powyżej 2000 

tys. m2 . O wydanie decyzji do urzędu wpłynęło 5 wniosków  i nie wszystkie 

spełniają warunki. W studium zagospodarowania przestrzennego miasta 

Ostrołęki nie ma terenów wyznaczonych pod duże obiekty handlowe powyżej 

2000m2 powierzchni sprzedaży. Zgodnie z ustawą o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym mogą być realizowane obiekty do 2000 m2 

pow. sprzedażowej. Obecnie wydano decyzję na obiekty przy ul. Brata Zenona 

Żebrowskiego – toczy się postępowanie odwoławcze . Przy ul. Targowej zostało 

zawieszone postępowanie administracyjne odnośnie wydania decyzji o 

warunkach zabudowy do czerwca 2005 roku. Wydano decyzję o warunkach 

zabudowy przy ul. Sienkiewicza róg Sobieskiego- również toczy się 

postępowanie odwoławcze.  

  

 



dla radnego Rady Miejskiej – Krzysztofa Majkowskiego  

 
1/ W dniu dzisiejszym poziom wody w rzece Narew o   gdzinie 8.00     na 

wodowskazie w porcie RZGW wynosił 312 cm. Do stanu ostrzegawczego 

brakuje 48 cm natomiast do stanu alarmowego 68 cm.  

W dniu 21 marca 2005 r. dokonano przeglądu stanu technicznego wałów 

przeciwpowodziowych i urządzeń hydrotechnicznych, w trakcie którego 

stwierdzono kradzież przeciwwag na klapach samozamykających przepustów 

wałowych   na wysokości ulicy Otok i ulicy Łęczysk oraz płyt betonowych 

zabezpieczających skarpy wału na prawostronnym brzegu rzeki. 

Przeciwwagi służą do otwierania klap, jeżeli poziom wody na zawalu jest 

wyższy niż w rzece Narew, jednak są one obecnie sprawne i zamknięte. W 

związku z powyższym wystąpi konieczność ręcznego otwarcia klap, kiedy 

wezbrane wody powrócą do koryta rzeki, aby obniżyć poziom wody na zawalu. 

Dochodzenie w sprawie kradzieży elementów obwałowań prowadzi obecnie 

Komenda Miejska Policji w Ostrołęce. 

Podjęto działania zmierzające do uzupełnienia w trybie pilnym zabezpieczenia 

płytami betonowymi skarpy wału przeciwpowodziowego. 

W chwili obecnej najbardziej zagrożone jest osiedle „Leśne”, które nie posiada 

zabezpieczenia w postaci wału przeciwpowodziowego, jednak o zagrożeniu dla 

mieszkańców tego osiedla można mówić, jeżeli poziom wody przekroczy 450 

cm. Wówczas planowana jest ewakuacja ludności”. 

 
2/ Z wyjaśnień Prezesa OPWiK Sp. z o.o. wynika, że  w roku 2005  OPWiK Sp. 

z o.o.  nie przewiduje podwyżek cen  za  wodę i ścieki.  
 

3/ Zgodnie z informacją uzyskaną ze spółki  byłym członkom Zarządu Spółki 

zostały wypłacone ekwiwalenty za  niewykorzystany urlop za następujące 

okresy : 

Jan  Brzozowski   



2002 r  -  22 dni 

2003r.  -  26 dni 

2004 r. - 16 dni 

Maria Danis  
2002 r.   -  20 dni 

2003 r.   - 26 dni 

2004 r.   - 16 dni 

 
4/ Informuję, że Miasto Ostrołęka zlecało  w roku 2004  Panu dr inż. Rafałowi 

Bray  

( Politechnika Gdańska )  wykonanie ekspertyzy zmodernizowanej  Stacji 

Uzdatniania Wody  w Ostrołęce przy ul. Kurpiowskiej.  Koszt ekspertyzy 

wyniósł 12.200,00 zł. Ponadto w latach 2003 – 2004  OPWiK Sp. z o.o. zleciło i 

opłaciło następujące ekspertyzy : 

- ocena jakości wody  wykonana przez     9.840,00 zł 

     dr inż. Waldemara Sawiniaka   

     ( Instytut Inżynierii Wody i Ścieków Gliwice ) ; 

- opinia co do celowości wprowadzenia     1.900,00 zł  

      na stacji uzdatniania  wody nadmanganianu  

      potasu  w celu  obniżenia  parametru utlenialności  

      wykonana przez dr inż. Rafała Bray; 

- analizy organoleptyczne wykonane przez      3.000,00 zł 

      dr Sławomira Biłozora (AQUA  Consult Poznań );    

- wykonanie badań technologicznych  nad możliwością    9.840,00 zł 

zastosowania alternatywnych dezynfekantów , badań  

mikroskopowych  oraz wód popłucznych  wykonane przez  

dr Sławomira  Biłozora (AQUA  Consult Poznań ). 

Łącznie środki wydatkowane na ekspertyzy przez Miasto i OPWiK  wyniosły 

36.780,00 zł.  W najbliższym okresie nie przewiduje się zlecanie kolejnych.  



Informuję jednocześnie , spółka wystąpiła do firmy KREVOX  o zwrot  w/w 

nakładów poniesionych na wykonanie ekspertyz  w ramach odpowiedzialności z 

tytułu gwarancji należytego wykonania umowy. 

 

5/ Miasto Ostrołęka w zamian za opuszczenie przez Panią Krystynę Kotowską 

swojej zabudowanej nieruchomości w celu umożliwienia budowy obwodnicy – 

ulicy Bohaterów Westerplatte przekaże jej w użyczenie lokal mieszkalny 

położony przy ul. I Armii Wojska Polskiego 40 m1 od dnia 1.05.2005 r. do dnia 

30.11.2005 r. Pani Kotowska aktem notarialnym nr rep. A-3926/2004 zbyła na 

rzecz Miasta w celu realizacji celu publicznego jakim jest budowa ulicy 

Bohaterów Westerplatte swoją zabudowaną nieruchomość m.in. budynkiem 

mieszkalnym, w którym zamieszkuje wraz z rodziną. W w/w akcie notarialnym 

zobowiązała się do wydania nieruchomości do dnia 30.11.2005 r.  Jednak ze 

względu na planowane rozpoczęcie w pierwszej kolejności budowy ulicy 

Bohaterów Westerplatte na odcinku od ul. IAWP do 11 Listopada w 2005 r. 

Pani Krystyna Kotowska zaproponowała opuszczenie swojego budynku i 

przeprowadzenie się do lokalu przy ul. I Armii Wojska Polskiego 40 m 1. 

Termin opuszczenia lokalu zamiennego nastąpiłby do dnia 30.11.2005 r.  

 

6/ Odpowiadając na interpelację Pana  zgłoszoną na Sesji Rady Miejskiej w 

Ostrołęce w dniu 1 kwietnia 2005 r. o treści: „ Od ponad trzech lat 

 w Zespole Szkół Zawodowych Nr 2  w Wojciechowicach stoi całkowicie 

niewykorzystane skrzydło internatu o powierzchni około 700 m2. Pan Prezydent 

kilkanaście miesięcy temu deklarował, że ma koncepcję zagospodarowania tego 

obiektu. Jakie będą dalsze losy internatu ?” informuję, że dokonano  wizji 

lokalnej obiektu zagospodarowania obiektu na potrzeby mieszkalne. Wstępnie 

oceniono, że w obiekcie można wygospodarować około 20 mieszkań 

komunalnych.  Administrator zasobu mieszkaniowego miasta – OTBS wykona 

w najbliższym czasie projekt adaptacji obiektu na cele mieszkalne, co pozwoli 



na ocenę przydatności obiektu na cele mieszkalne i nakładów jakie należy 

ewentualnie ponieść na dostosowanie do zmienionej funkcji. 

 
dla radnej Marii Skibniewskiej  

Chciałabym poinformować panią że remonty dróg ,oraz sprzątanie  miasta 

rozpocznie się w terminie 14-16 kwietnia w ramach ogólnopolskiej akcji 

sprzątanie świata. Poza tym rozpoczynamy kontrolę sanitarno – porządkową w 

mieście i przy udziale Straży Miejskiej , Sanepidu, Straży Pożarnej.  

Przeprowadzona kontrola posesji i placów ma  celu poprawienie estetyki, 

czystości miasta. 

Chodnik przy ulicy Kwiatowej planujemy wykonać w ramach bieżącego 

utrzymania , nie wiem czy uda się to inwestycję nam wprowadzić w tym roku, 

zaś  planujemy ukończyć w tym roku  rozpoczętą inwestycję ulicy Astrowej.   

 

dla radnej Agnieszki Bałazy  

Mam nadzieję że park miejski w tym roku doczeka się szaletów. Są one 

zakupione zaś problem tkwi w tym , że niektórzy mieszkańcy sprzeciwiają się 

postawieniu ich.  

Ulica Krańcowa i Graniczna jest przewidziana do remontu poprzez wycięcie 

uszkodzonego asfaltu w postaci  większych powierzchni asfaltowych i położenie 

w nie  nowej masy asfaltowej.   

Właściciele pawilonów przy ul Piłsudskiego zostaną zobowiązani do ich umycia 

poprzez organizowaną już niebawem akcję posesja.  

 

Wiceprezydent Miasta – Agnieszka Mieczkowska  

dla radnego Mariusza Popielarza   

 Projekt budowlany na budowę sieci wodociągowej  z przyłączami os. Łazek w 

Ostrołęce został opracowany w 2003 r. w oparciu o warunki techniczne wydane 

przez Ostrołęckie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o. o. i 



zatwierdzony decyzją pozwolenia na budowę nr 252/03 z dnia 02.10.2003 r.  W 

dniu 2.07.2004 r pomiędzy Miastem a  OPWiK została podpisana umowa o 

wspólnej realizacji w/w inwestycji na okres dwóch lat 2004/2005. Zgodnie z 

umową  OPWiK swój udział wnosi w formie kosztu robocizny, sprzętu i innych 

robót towarzyszących  przy wykonywaniu robót, Miasto zaś w formie materiału 

zakupionego w przetargu nieograniczonym. W 2004 r wykonano część zadania, 

objętego projektem. Przewody wodociągowe w wykonanych ulicach poddane 

zostały próbie ciśnienia, płukaniu i dezynfekcji. Po czym OPWiK Sp. z o. o. 

,pismem TSO 3369/2004 z dnia 27.09.2004r., zleciło Powiatowej Stacji 

Sanitarno- Epidemiologicznej w Ostrołęce badanie wody. PSS-E przeprowadziła 

badania wody pod względem bakteriologicznym i przekazała OPWiK Sp. z o. o.  

sprawozdanie z badań próbek wody z dnia 30.09.2004 r. i z dnia 15.10.2004 r. 

W obydwu przypadkach wyniki badań odpowiadały wymogom zawartym w 

Załączniku Nr 2 do Rozp. Ministra Zdrowia z dnia 19.11.2002 r.(Dz. U. Nr 203 

poz. 1718). Następnie dokonano odbioru technicznego robót protokółem z dnia 

15.11.2004 r. co umożliwiło Miastu rozliczenie umowy z dostawcą materiałów.  

Jak poinformował Prezes Zarządu  OPWiK w styczniu 2005 r. wystąpił do 

Dyrektora PSSE z prośbą o wyjaśnienie przepisu § 8.1 Rozporządzenia Ministra 

Zdrowia z 12 listopada 2002 r. (Dz. U Nr 203 poz.1718) o treści: „włączenie do 

eksploatacji urządzenia wodociągowego wymaga zgody państwowego 

powiatowego lub państwowego granicznego inspektora sanitarnego”. Po 

otrzymanych wyjaśnieniach Prezes OPWiK wydał Zarządzenie nr 3/2005 w 

sprawie odbiorów sieci wodociągowej. Na podstawie powyższego Państwowy 

Powiatowy Inspektor Sanitarny otrzymał dokumentację techniczną i w dniu 

14.02.2005 r. wydał opinię sanitarną a w dniu 18.03.2005r. OPWiK otrzymał 

zgodę na zastosowane materiały. Na wniosek OPWiK upoważnieni pracownicy 

Powiatowej Stacji Sanitarno Epidemiologicznej dokonali oględzin wykonanej 

sieci wodociągowej i został sporządzony protokół w dniu 07.04.2005 r. na  

podstawie, którego OPWiK spółka z o. o. otrzymała zgodę na jej użytkowanie. 



Miasto po skompletowaniu dokumentów dokonało zgłoszenia części wykonanej 

w/w sieci do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego. Na etapie 

wydania pozwolenia na budowę tego rodzaju sieć wodociągowa (o średnicy do 

400 mm) nie wymaga uzgodnienia z PPIS zgodnie z art. 3 ustawy z dnia 

14.03.1985 r. o Państwowej Inspekcji Sanitarnej (tekst jednolity Dz. U Nr 90 

poz. 575 z 1998 r. z późn. zm.) i zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów z 

dnia 9.11.2004 r. w sprawie określenia rodzajów przedsięwzięć mogących 

znacząco oddziaływać na środowisko oraz szczegółowych uwarunkowań 

związanych z kwalifikowaniem przedsięwzięcia do sporządzania raportu o 

oddziaływaniu na środowisko nie wymaga opracowania raportu o 

oddziaływaniu inwestycji na środowisko. 

Organ ścigania nie został poinformowany ponieważ nie uznałem że zostało 

naruszone prawo.  

 Z przekazanej informacji przez Państwową Stację Sanitarno- Epidemiologiczną 

w Ostrołęce wynika że bakterii Coli w wodzie w placówce opiekuńczo – 

wychowawczej nie wykryto. Taka informacja została mi przekazana , zaś w 

przypadku wykrycia, najpierw odpowiadać powinien  za to dyrektor placówki.  

Ad. 23/1  
Prezydent Miasta wycofał uchwałę Rady Miejskiej w sprawie wygaśnięcia 

mandatu radnego Rady Miejskiej z porządku obrad sesji Rady Miejskiej.   

2/  
Wiceprzewodnicząca Rady – Maria Sulbińska 
  
Zaskoczyło mnie że w protokole  Podkomisji Komisji Rewizyjnej z kontroli w  

MOSiR w Ostrołęce harmonogram z  korzystania z obiektów sportowych robi to 

dyrektor tego obiektu . Uważam, że powinna wg ustawy robić to Rada Miejska. 

W sprawie ustalania cen biletów tak samo powinna to robić Rada Miejska. Brak 

jest zapisu podatku VAT- w świetle przepisów jest to wartość zamówienia. Ja 

osobiście oczekuję uchwał odnośnie zasad i cen za korzystanie z obiektów 

użyteczności publicznej.  



Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  
W najbliższym czasie takie uchwały będą wpływać pod obrady Rady Miejskiej.     
 
Wiceprzewodniczący Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z 
Samorządami Mieszkańców - Janusz Kołakowski 
 
Przedstawił  treść odpowiedzi wypracowaną przez komisję  na skargę dla  SIGU 

w Ostrołęce w następującej treści:  

W  odpowiedzi  na  Państwa pisma z  dnia 02. 03. 2005 r. informuję, iż nie 

znaleziono podstaw zmiany stanowiska Rady Miasta  z dnia 30.10.2003 r. oraz z 

dnia 29.04.2004 r. w sprawie rozpatrzenia skargi SIGE Oddziału w Ostrołęce na 

działalność Prezydenta Miasta Ostrołęki w związku z  nieprzekazaniem dotacji 

oświatowej dla  tego Stowarzyszenia. 

Wiceprzewodnicząca Rady – Maria Sulbińska 
  
Uważam, że nie jest to odpowiedź na skargę. Proponuję odesłać to do Komisji 

Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców w 

celu szczegółowego rozpatrzenia i dopracowania tekstu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Poddaję pod głosowanie propozycję Pani Marii Sulbińskiej.  

 

Głosowanie  

Za -10 głosów,   

Przeciw - 4 głosy,  

Wstrzymujących się – 3 głosy,  

Treść skargi została odesłana do komisji.  

Ad. 24  

W sprawach różnych radny Rady Miejskiej Lech Wołczuk poruszył temat 

uczenia 15- lecia Samorządu Ostrołęckiego , poprzez zorganizowanie sesji 

uroczystej i wręczenia odznak zasłużonym  ludziom związanych z Samorządem  

Miasta Ostrołęki.    



Ad. 25 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski   
Zamykam obrady XXXIV sesji Rady Miejskiej w Ostrołęce. Dziękuję 

wszystkim za przybycie i dużą wytrwałość.  

 

 
Protokółował:                                      Przewodniczący Rady Miejskiej  
Andersz Wojciech                                              w Ostrołęce  
                                                                   /-/ Janusz Józef Kotowski  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 




